
Zápis z veřejného zasedání zastupitelstva obce Olešnice II/2025 

 
Termín: 26.02.2025 v 19:00 hod. 
Místo:  OU Olešnice 
Přítomní:  zastupitelé: Zdeněk Šich, Mgr. Radek Čermák, Martin Deči, Miloš Marek, Radomír Salaba,  

Vojtěch Marek 
 dle prezenční listiny  

 
Omluveni:  Dana Ševrová, Jiří Hovorka, Tomáš Franců 
 
Hosté: Marketa Picková, Rozálie Tomková 
    
Schůzi řídí: starosta Zdeněk Šich 
 
Ověřovatelé zápisu: Mgr. Radek Čermák, Radomír Salaba 
Zapisovatel: Zdeňka Janů 
   
Program: 

1) Informace ke stavbě hasičské zbrojnice 
2) informace MŠ 
3) ostatní agenda obce 

Schválení programu: PRO 6  ZDRŽ. 0   PROTI 0  
 
Kontrola usnesení z minulého zasedání ZO: 

• Na I. zasedání ZO nebyla přijata žádná usnesení 
 

Starosta obce přivítal zastupitele a zahájil 2. Zasedání v roce 2025 
 

1) Informace ke stavbě hasičské zbrojnice 
Starosta obce informoval ZO o výběru dlažby do hasičárny, dále o výběru dalších podlahových krytin. Dále starosta 
obce informuje ZO o řešení situace čističky u hasičárny. Byl přizván hydrolog se kterým bylo konzultám vsakování, to 
bohužel není možné. Bude tedy osazen septik o objemu 8 m3 a v případě že by v obci byla dobudována kanalizace, 
bude následně napojen odpad na kanalizaci. 
 

2) Informace MŠ 
Místostarosta obce seznámil ZO s krytérii pro příjem školáků do MŠ, které obec obdržela ke schválení od pí. 
Ředitelky.  
Dále paní ředitelka požádalo o převedení HV ve výši 113 794,61 do rezervního fondu.  
S hospodářským výsledkem souvisí návrh místostarosty na snížení příspěvku obce na financování MŠ. 
S přestavbou MŠ souvisí schválení / oznámení ředitelky o uzavření MŠ po celé prázdniny. Je domluvena výpomoc 
ostatních MŠ v regionu mimo období od 28.7. do 8.8. kdy jsou i ostatní MŠ nedostupné. 
 

3) Oststní agenda obce 
Prezentace – představení práce, kterou mají dámy v rámci studia vysoké školy. Sl. Picková studuje VŠ 
uměleckoprůmyslovou v Praze obor sochařství a představuje obci svoji sochařskou práci. Sl. Tomková studuje VŠ 
v Praze obor fotografie. Ve svých pracích se soustředí na dokumentární fotografie a filmy. Dámy představují svoji vizi 
vytvořit pro obec sochu Krokodýla k místnímu rybníku Habeš. Dámy představili svoji vizualizaci na fotografiích 
rybníka. Dámy také sdělili, že již prověřili umístění sochy, které by mohlo být výhradně na pozemcích obce. Dámy 
vypracovali předběžný rozpočet financování, kdy obec by se na financování nemusela podílet. Dále návrh na 
financování z dotací a grantů. Návrh sochy je koncipován na 8 dílů vázán na keramické zámky z šamotové hlíy. Váha 
sochy se předpokládá cca 800 kg, tj. jeden díl 100 kg. 
ZO schvaluje případné umístění sochy „krokodýla“ k obecnímu rybníku „Habeš“ 
Hlasování:  PRO 6 ZDRŽ. 0  PROTI 0  
 
Spolufinancování sociálních služeb Libereckého Kraje. Financování těchto institucí, především financování některých 
nepřímých pracovníků prošlo taktéž úpravami a obce se budou muset na financování těchto služeb podílet. Obce se 
budou muset do programu financování přihlásit. Předpoklad je, že se financování bude odvíjet od počtu obyvatel. 
Předpoklad je že dle předpokladu počtu obyvatel by obec Olešnice měla stanoven příspěvek v řádu cca 30-33 
tis./rok.  



ZO schvaluje zapojení obce do systému spolufinancování sociálních služeb. 
Hlasování:  PRO 6 ZDRŽ. 0  PROTI 0  
 
Starosta obce předložil ZO smlouvu o smlouvě budoucí na věcné břemeno na uzemění ze sloupu na pozemku 897, 
KU Olešnice u Turnova. Žádá ZO o odsouhlasení podpisu této smlouvy.  
ZO schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí se společností ČEZ na věcné břemeno. 
Hlasování:  PRO 6 ZDRŽ. 0  PROTI 0  
 
Dotace MŠ. Starosta obce inormoval ZO o možnosti podání dotace na financování rozšíření kapacity MŠ. Celkový 
finanční objem na rozšíření kapacity 1,1 mil. Dotace by případně pokryla 400 tis. a zbylou část by financovala obec za 
přispění okolních obcí.  Starosta obce žádá ZO o vyjádření zda žádost o dataci podat a uvolnit finanční prostředky. 
ZO schvaluje podání žádosti o dotaci na rozšíření kapacity MŠ. 
Hlasování:  PRO 6 ZDRŽ. 0  PROTI 0  
 
Starosta obce informoval ZO o možnosti požádání o dotaci na potřebné dovybavení požární jednotky. Objem 
celkových nákladů na vybavení by byl rozdělen do dvou částí. 1. Část 82 300 Kč kde je poměr financování 70% dotace 
a 30% obec. 2. Část 453 600 Kč kde je poměr financování 60% dotace a 40% obec. Starosta žádá ZO schválení podání 
žádostí o dotace. 
ZO schvaluje podání 2 žádostí o dotace na dovybavení požární jednotky v objemu uvedeném v zápise. 
Hlasování:  PRO 6 ZDRŽ. 0  PROTI 0  
 
 
 
Usnesení: 
ZO schvaluje:  
1/II/2025 
ZO schvaluje případné umístění sochy „krokodýla“ k obecnímu rybníku „Habeš“ 
 
2/II/2025 
ZO schvaluje zapojení obce do systému spolufinancování sociálních služeb. 
 
3/II/2025 
ZO schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí se společností ČEZ na věcné břemeno. 
 
4/II/2025 
ZO schvaluje smlouvu o smlouvě budoucí se společností ČEZ na věcné břemeno. 
 
5/II/2025 
ZO schvaluje podání 2 žádostí o dotace na dovybavení požární jednotky v objemu uvedeném v zápise. 
 

ZO ukládá: 

Starostovi zajištění potřebných úkonů a podpisu smlouvy o smlouvě budoucí se společností ČEZ. 
 
 
Jelikož není další připomínek, starosta Zdeněk Šich ukončil zasedání obce v 21.45.hod. 
 
Ověřovatelé: Mgr. Radek Čermák ……………………………………………….. 
   
 Radomír Salaba ……………………………………………….. 
 
Zapsal: Zdeňka Janů ……………………………………………….. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


